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Γενική επάρκεια, προσήλωση στην ευρωπαϊκή ιδέα, προσωπική ανεξαρτησία

1. Ποιες πλευρές των προσωπικών σας προσόντων και της εμπειρίας σας έχουν 
ιδιαίτερη σημασία για την ανάδειξή σας σε Επίτροπο και την προώθηση του 
ευρωπαϊκού γενικού συμφέροντος, ιδίως στον τομέα για τον οποίο θα είστε 
υπεύθυνη; Τι σας παρακινεί; Ποιες εγγυήσεις ανεξαρτησίας μπορείτε να δώσετε 
στο Ευρωπαϊκό Κοινοβούλιο και πώς θα εξασφαλίσετε ότι οποιεσδήποτε 
παρελθούσες, τρέχουσες ή μελλοντικές σας δραστηριότητες δεν θέτουν εν 
αμφιβόλω την εκτέλεση των καθηκόντων σας εντός της Επιτροπής;
Μεγάλωσα στη Γαλλία και ήδη από παιδί είχα τη δυνατότητα να αποκτήσω φίλους 
από όλες τις γωνιές της Ευρώπης. Πολύ νωρίς διαπίστωσα ότι πολλοί από τους φίλους 
μου στο σχολείο είχαν παρελθόν διαφορετικό από το δικό μου, με παππούδες και 
άλλους συγγενείς θαμμένους κάτω από τους άσπρους σταυρούς των νεκροταφείων 
που επισκέφθηκα με τους γονείς μου στη Νορμανδία και στην Αλσατία. Νομίζω ότι 
εκείνα τα χρόνια συνειδητοποίησα περισσότερο ότι η σύγχρονη ευρωπαϊκή ιστορία 
δεν ήταν παντού τόσο ευτυχής όσο η σουηδική. Έζησα επίσης μερικά χρόνια στην 
Καταλονία στα τέλη της δεκαετίας του ’80, κατά τα οποία συνειδητοποίησα τις 
φρικαλεότητες του φραγκικού καθεστώτος και τη σημασία της ένταξης της Ισπανίας 
στην Ευρωπαϊκή Κοινότητα. Όλα αυτά συνέβαλαν στην ισχυρή δέσμευσή μου 
απέναντι στην ευρωπαϊκή ολοκλήρωση, και γι’ αυτό υπήρξα μεταξύ των 
προσωπικοτήτων που συμμετείχαν στην εκστρατεία υπέρ του «ναι» στο δημοψήφισμα 
για την προσχώρηση της Σουηδίας στην Ευρωπαϊκή Ένωση το 1994.

Αφιέρωσα τα 20 τελευταία έτη δουλεύοντας πάνω στα ευρωπαϊκά θέματα. Άρχισα ως 
πανεπιστημιακός, κάνοντας έρευνα στον τομέα των ευρωπαϊκών πολιτικών και 
διδάσκοντας στο πλαίσιο του Προγράμματος Ευρωπαϊκών Σπουδών στο 
Πανεπιστήμιο του Γκέτεμποργκ, και συνέγραψα διδακτορικό στις πολιτικές επιστήμες 
σχετικά με πτυχές των ευρωπαϊκών πολιτικών. Εν συνεχεία, διετέλεσα επί επτά έτη 
μέλος του Ευρωπαϊκού Κοινοβουλίου και επί τρία έτη Υπουργός Ευρωπαϊκών 
Υποθέσεων της Σουηδίας.

Ως υπουργός, ανέλαβα κατά κύριο λόγο την προετοιμασία και τον συντονισμό της 
σουηδικής προεδρίας της ΕΕ, αν και στο χαρτοφυλάκιό μου περιλαμβάνονταν και 
άλλα οριζόντια θέματα. Έθεσα επίσης ως προτεραιότητα τον διάλογο με τους πολίτες, 
την κοινωνία των πολιτών και τους τοπικούς συμβούλους, με σκοπό να προωθήσω τον 
διάλογο για τα ευρωπαϊκά θέματα και να βοηθήσω τους Σουηδούς να εξοικειωθούν 
περισσότερο με την Ευρωπαϊκή Ένωση. Χάρη στην εμπειρία μου από το Ευρωπαϊκό 
Κοινοβούλιο και τη σουηδική κυβέρνηση γνώρισα σε βάθος τις διάφορες ευρωπαϊκές 
ευαισθησίες.

Πιστεύω ακράδαντα ότι μόνο μια ισχυρή Ευρώπη μπορεί να ανταποκριθεί στις 
προσδοκίες των πολιτών κατά την αντιμετώπιση των κοινών προκλήσεων και την 
οικοδόμηση ενός ισχυρού κοινού μέλλοντος. Η συνεργασία για την επιβολή του 
νόμου, η μετανάστευση και το άσυλο αποτελούν πραγματικότητες που απαιτούν την 
ενίσχυση των κοινών πολιτικών στην Ευρώπη. Η προοπτική υιοθέτησης τέτοιων 
πολιτικών αποτελεί πραγματική πρόκληση – δύσκολη βεβαίως – και το Πρόγραμμα 
της Στοκχόλμης είναι το πρώτο βήμα. Θα αποτελεί προνόμιο το να μπορέσουμε να 
έχουμε συγκεκριμένα αποτελέσματα σε αυτόν τον τομέα, σε συνεργασία τόσο με το 
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Ευρωπαϊκό Κοινοβούλιο όσο και με τα κράτη μέλη. Δεδομένου ότι η έγκριση του 
Προγράμματος της Στοκχόλμης υπήρξε μία από τις βασικές προτεραιότητες της 
σουηδικής προεδρίας, έχω πλήρη γνώση των ζητημάτων που διακυβεύονται στον 
τομέα των εσωτερικών υποθέσεων.

Τα θέματα της μετανάστευσης περιλαμβάνονται στην πολιτική ατζέντα μου εδώ και 
πολλά χρόνια. Ως εκπρόσωπος εκλεγμένη σε τοπικό επίπεδο κατά τη δεκαετία του 
’90, ήμουν μέλος, επί επτά έτη, των τοπικών επιτροπών μετανάστευσης και ένταξης 
στην πόλη του Γκέτεμποργκ, στην οποία ζουν 154 εθνικότητες. Η Σουηδία ανήκει 
στις χώρες της Ευρώπης που δέχονται τους περισσότερους μετανάστες σε σχέση με 
τον πληθυσμό τους. Πραγματοποίησα έρευνα στον τομέα αυτόν και συνέγραψα ένα 
βιβλίο που εξετάζει τη σουηδική μεταναστευτική πολιτική στο πλαίσιο της 
εξωτερικής πολιτικής.

Κατά τη θητεία μου ως υπουργού, τα χρηματοδοτικά και οργανωτικά μέτρα που 
έλαβα εξετάστηκαν λεπτομερώς. Γνωρίζω καλά ποιες είναι οι απαιτήσεις για έναν 
Επίτροπο και έχω συμπληρώσει τη δήλωση συμφερόντων. Επίσης γνωρίζω καλά τις 
υποχρεώσεις που προβλέπονται από τη Συνθήκη σχετικά με τα δεοντολογικά 
πρότυπα, την ανεξαρτησία και την ακεραιότητα, με τις οποίες συμφωνώ απόλυτα και 
είμαι αποφασισμένη να τηρήσω πλήρως. Θα καταβάλω κάθε προσπάθεια ώστε να 
αποφύγω οποιαδήποτε στάση ή κατάσταση που θα μπορούσε να θέσει υπό 
αμφισβήτηση την ακεραιότητά μου και την ανεξαρτησία μου ως Επιτρόπου. Κατά τη 
διάρκεια της θητείας μου θα τηρήσω απόλυτα τις υποχρεώσεις που προβλέπονται 
στον κώδικα δεοντολογίας των Επιτρόπων.

Διαχείριση του χαρτοφυλακίου και συνεργασία με το Ευρωπαϊκό Κοινοβούλιο 
και τις επιτροπές του

2. Πώς θα εκτιμούσατε το ρόλο σας ως μέλους του Σώματος των Επιτρόπων; Από 
ποια άποψη θα θεωρούσατε ότι είστε υπεύθυνη και υπόλογη απέναντι στο 
Κοινοβούλιο για τις ενέργειές σας και τις ενέργειες των υπηρεσιών σας;
Ως Επίτροπος υπεύθυνη για τις Εσωτερικές Υποθέσεις πρέπει να αναλάβω πλήρως 
την ευθύνη για τις δραστηριότητες, τις προτάσεις και πρωτοβουλίες που θα αναλάβω, 
με την επιφύλαξη της αρχής της συλλογικότητας. Αν και θα αφοσιωθώ πλήρως στο 
δικό μου χαρτοφυλάκιο, θεωρώ επίσης απαραίτητο να παρακολουθώ προσεκτικά τις 
εργασίες και των άλλων μελών τη Επιτροπής.

Προτίθεμαι να συνεργαστώ στενά με την Επίτροπο που είναι αρμόδια για τη 
δικαιοσύνη, τα θεμελιώδη δικαιώματα και την ιθαγένεια, καθώς και με τη Γενική 
Διεύθυνσή μας, ώστε να εξασφαλιστεί ομαλή συνεργασία, δεδομένου ότι τα 
χαρτοφυλάκιά μας συνδέονται στενά μεταξύ τους και είναι αλληλοεξαρτώμενα –
όπως οφείλουν άλλωστε. Η προστασία των θεμελιωδών δικαιωμάτων των πολιτών 
πρέπει να αποτελεί την ουσία του τομέα της ελευθερίας, της ασφάλειας και της 
δικαιοσύνης. Θεωρώ ότι το καθήκον μου απαιτεί να επιδιώξω την ισορροπία ανάμεσα 
στο σεβασμό της ελευθερίας και της ακεραιότητας του ατόμου και την εξασφάλιση 
μιας Ευρώπης ασφαλούς για τους πολίτες μας και για όσους ζουν εδώ.

Με την έναρξη ισχύος της Συνθήκης της Λισαβόνας, οι τομείς ευθύνης μου 
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υπόκεινται στη συνήθη νομοθετική διαδικασία, ενισχύοντας τον ρόλο του 
Ευρωπαϊκού Κοινοβουλίου. Αυτό αποτελεί θετική εξέλιξη, η οποία θα ενισχύσει τη 
νομιμότητα και θα επιτρέψει επίσης να ασκείται πλήρης δημοκρατικός έλεγχος των 
ευρωπαϊκών πολιτικών εσωτερικών υποθέσεων. Προσβλέπω σε τακτική, καρποφόρα 
και εποικοδομητική συνεργασία ιδίως με την Επιτροπή Πολιτικών Ελευθεριών, 
Δικαιοσύνης και Εσωτερικών Υποθέσεων (LIBE), αλλά και με το Ευρωπαϊκό 
Κοινοβούλιο γενικά. Γνωρίζω καλά ότι αυτό επιβάλλει επίσης την παρουσία μου τόσο 
στις συνεδριάσεις της επιτροπής όσο και της ολομέλειας.

Υπήρξα μέλος του Ευρωπαϊκού Κοινοβουλίου επί επτά έτη οπότε διαθέτω μεγάλο 
δίκτυο σε αυτό και γνωρίζω καλά τις εργασίες του Κοινοβουλίου. Επίσης κατανοώ τις 
ανάγκες και τον τρόπο σκέψης του Κοινοβουλίου. Προτίθεμαι να εφαρμόσω στον 
τομέα των εσωτερικών υποθέσεων τις διατάξεις της Συνθήκης της Λισαβόνας, σε 
συνεργασία με την επιτροπή LIBE.

Ως Επίτροπος και πολιτικά υπεύθυνη, θα επιδιώξω την ειλικρίνεια και τη διαφάνεια 
κατά τη συνεργασία μεταξύ του ιδιαίτερου γραφείου μου και της Γενικής Διεύθυνσης, 
καθώς και με άλλους συναδέλφους και τις αντίστοιχες ΓΔ και το προσωπικό τους.

3. Ποιες συγκεκριμένες δεσμεύσεις είστε διατεθειμένη να αναλάβετε σε σχέση με τη 
διευρυμένη διαφάνεια, την αυξημένη συνεργασία και την αποτελεσματική 
επακολούθηση των θέσεων του Κοινοβουλίου και των αιτημάτων για 
νομοθετικές πρωτοβουλίες, μεταξύ άλλων ενόψει της θέσης σε ισχύ της Συνθήκης 
της Λισαβόνας; Σε σχέση με σχεδιασμένες πρωτοβουλίες και συνεχιζόμενες 
διαδικασίες, είστε διατεθειμένη να παρέχετε στο Κοινοβούλιο πληροφορίες και 
έγγραφα σε ίση βάση με το Συμβούλιο;
Ως μέλος του Ευρωπαϊκού Κοινοβουλίου και εισηγήτρια της Επιτροπής Εξωτερικών 
Υποθέσεων, υπήρξα ένα από τα βασικά πρόσωπα που εκπόνησαν τον κανονισμό 
1049/2001 για την πρόσβαση του κοινού στα έγγραφα. Η διαφάνεια, η διοικητική 
μεταρρύθμιση και η χρηστή διακυβέρνηση αποτελούν αξίες και ζητήματα που 
υπερασπίστηκα σε όλο τον πολιτικό μου βίο και είμαι πεπεισμένη ότι η διαφάνεια 
οδηγεί σε μεγαλύτερη αποτελεσματικότητα και ενισχυμένη λογοδοσία.

Εξυπακούεται ότι το Ευρωπαϊκό Κοινοβούλιο και το Συμβούλιο, ως συννομοθέτες, 
πρέπει να έχουν ίση πρόσβαση σε όλες τις πληροφορίες και τα έγγραφα που 
παρουσιάζουν ενδιαφέρον για τους νομοθετικούς φακέλους και άλλες τρέχουσες 
διαδικασίες. Η συμφωνία πλαίσιο αποτελεί μια καλή βάση για τη διαφάνεια και την 
πληροφόρηση μεταξύ της Επιτροπής και του Ευρωπαϊκού Κοινοβουλίου και 
δεσμεύομαι να την τηρήσω απόλυτα.

Οι ευρωπαϊκές εκλογές αυτού του έτους απέδειξαν και πάλι ότι είναι επείγουσα 
ανάγκη να συμμετέχουν οι πολίτες στη χάραξη της ευρωπαϊκής πολιτικής. Η Συνθήκη 
της Λισαβόνας θα χαράξει το δρόμο της βελτίωσης, αλλά η ίδια η Συνθήκη δεν θα 
λύσει τα προβλήματα της έλλειψης νομιμότητας που εξακολουθούμε να 
αντιμετωπίζουμε.

Τόσο ως μέλος του Ευρωπαϊκού Κοινοβουλίου όσο και ως υπουργός, υποστήριξα 
ενεργά τον διάλογο με το κοινό, ιδιαίτερα με τους φοιτητές και τις μη κυβερνητικές 
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οργανώσεις. Πρέπει να ενισχύσουμε τον διάλογο για τα προβλήματα που απασχολούν 
τους πολίτες, να δείξουμε τι κάνουν οι αρμόδιοι για τη λήψη αποφάσεων στις 
Βρυξέλλες και να αποδείξουμε πώς τα θέματα της ατζέντας της ΕΕ επηρεάζουν άμεσα 
την καθημερινή ζωή των πολιτών, ώστε η Ευρώπη να μπορέσει ενδεχομένως να 
ενταχθεί στις συζητήσεις που διεξάγονται στο εσωτερικό των κρατών μελών.

Αυτό αποτελεί, κατά τη γνώμη μου, τον μόνο τρόπο για να αυξηθεί η νομιμότητα της 
Ένωσης.

Υπό τη νέα μου ιδιότητα ως Επιτρόπου, θα συνεχίσω να διεξάγω διάλογο με το ευρύ 
κοινό και την κοινωνία των πολιτών σε όλη την Ευρώπη. Επίσης θα συνεχίσω τον 
αγώνα μου για την ενίσχυση της διαφάνειας, καθώς και για τη βελτίωση της 
νομοθεσίας, την απλούστευση και την ευκολότερη κατανόηση των προτάσεων και 
των αποφάσεων της ΕΕ.

Θέματα σχετικά με τις πολιτικές

4. Ποιες είναι οι τρεις βασικές προτεραιότητες που έχετε πρόθεση να επιδιώξετε στο 
πλαίσιο του χαρτοφυλακίου που σας προτείνεται, λαμβάνοντας υπόψη, όπου 
αρμόζει, την χρηματοπιστωτική, οικονομική και κοινωνική κρίση και τις 
ανησυχίες που συνδέονται με την αειφόρο ανάπτυξη;
Με την επιφύλαξη του δικαιώματος πρωτοβουλίας της Επιτροπής, το Πρόγραμμα της 
Στοκχόλμης που ενέκρινε το Ευρωπαϊκό Συμβούλιο όρισε πολύ σαφή κατεύθυνση για 
τα επόμενα πέντε έτη. Απαιτεί ορισμένες πρωτοβουλίες από την Επιτροπή.

Το Πρόγραμμα της Στοκχόλμης αποτελεί σημαντικό έγγραφο το οποίο θα καθοδηγεί 
τις δραστηριότητες της Επιτροπής και άλλων θεσμικών οργάνων στον τομέα της 
δικαιοσύνης και των εσωτερικών υποθέσεων. Η Επιτροπή προτίθεται να υποβάλει 
ανακοίνωση και σχέδιο δράσης που θα καθορίζει συγκεκριμένα μέτρα και 
πρωτοβουλίες που απαιτούνται για την εφαρμογή του προγράμματος στις αρχές του 
2010. Από κοινού με την αρμόδια για τη δικαιοσύνη, τα θεμελιώδη δικαιώματα και 
την ιθαγένεια επίτροπο, θα λάβουμε υπόψη τις απόψεις που εκφράστηκαν από το 
Κοινοβούλιο στο ψήφισμά του της 25ης Νοεμβρίου 2009.

Με βάση αυτά, οι προτεραιότητές μου θα είναι οι εξής:

 Η θέσπιση κοινού συστήματος ασύλου και κοινής μεταναστευτικής πολιτικής, με 
βάση το Σύμφωνο για τη μετανάστευση και το άσυλο. Σκοπεύω να αναπτύξω και να 
εφαρμόσω μια σφαιρική προσέγγιση στόχος της οποίας θα είναι η συντονισμένη 
διαχείριση των μεταναστών σε συνεργασία με τις τρίτες χώρες. Πρέπει να 
δημιουργήσουμε, με βάση τις διεθνείς συμβάσεις και με πλήρη σεβασμό του 
δικαιώματος ασύλου, ένα ενιαίο σύστημα ασύλου το οποίο θα βασίζεται στην 
αλληλεγγύη, την προβλεψιμότητα και την κοινή ευθύνη. Πρέπει να δημιουργηθεί στην 
Ευρώπη ένας ενιαίος χώρος προστασίας. Επίσης πρέπει να είναι αποτελεσματική η 
διαχείριση της παράνομης μετανάστευσης και πιο αποτελεσματική η πολιτική 
επιστροφής με γνώμονα τον άνθρωπο.
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 Η δημιουργία ενός συστήματος νόμιμης μετανάστευσης απαιτεί την εφαρμογή του 
σχεδίου πολιτικής για τη νόμιμη μετανάστευση. Η μετανάστευση εργατικού 
δυναμικού προς μια περιοχή μπορεί να συμβάλει στην ανταγωνιστικότητα και την 
οικονομική ζωτικότητα. Σε συνεργασία με τον επίτροπο που είναι αρμόδιος για την 
απασχόληση, τις κοινωνικές υποθέσεις και την κοινωνική ένταξη, σκοπεύω να 
δημιουργήσω ένα κοινό αλλά ευέλικτο καθεστώς εισδοχής το οποίο θα λαμβάνει 
υπόψη τις διάφορες ανάγκες δεξιοτήτων και ικανοτήτων των κρατών μελών και θα 
στηρίξει τις προσπάθειες των κρατών μελών για την ένταξη των νόμιμων μεταναστών.

 Η χάραξη στρατηγικής εσωτερικής ασφάλειας για μια ασφαλέστερη Ένωση η οποία
θα συμβάλει στην προστασία των πολιτών μας. Το έργο αυτό θα καθοδηγούν ο 
σεβασμός των θεμελιωδών δικαιωμάτων και η αλληλεγγύη μεταξύ των κρατών 
μελών. Η στρατηγική θα προβλέπει στενότερη και αποτελεσματικότερη συνεργασία 
για την επιβολή του νόμου και συνεκτικότερη διαχείριση των συνόρων. Τα στοιχεία 
αυτά είναι βασικά εάν η Ένωση θέλει να δώσει προστιθέμενη αξία στην 
καταπολέμηση του οργανωμένου διασυνοριακού εγκλήματος, όπως η τρομοκρατία, η 
εμπορία ανθρώπων, η σεξουαλική εκμετάλλευση των παιδιών, η παιδική 
πορνογραφία, η διαφθορά, το ηλεκτρονικό έγκλημα και τα ναρκωτικά. Η ανταλλαγή 
πληροφοριών, η οποία έχει ουσιαστική σημασία στον τομέα αυτόν, πρέπει να 
βελτιωθεί με βάση τα υψηλότερα δυνατά επίπεδα προστασίας δεδομένων.

5. Ποιες είναι οι συγκεκριμένες νομοθετικές και μη νομοθετικές πρωτοβουλίες που 
έχετε πρόθεση να παρουσιάσετε, και σύμφωνα με ποιο χρονοδιάγραμμα; Ποιες 
συγκεκριμένες δεσμεύσεις μπορείτε να αναλάβετε ιδίως σε σχέση με τις 
συνημμένες στο παρόν προτεραιότητες και τα αιτήματα των επιτροπών που 
πρόκειται να ανήκουν στο χαρτοφυλάκιό σας; Πώς θα εξασφαλίσετε προσωπικά 
την καλή ποιότητα των νομοθετικών προτάσεων;

Μαζί με την αρμόδια για τη δικαιοσύνη, τα θεμελιώδη δικαιώματα και την ιθαγένεια 
επίτροπο, πολύ σύντομα θα παρουσιάσω το σχέδιο δράσης σχετικά με το Πρόγραμμα 
της Στοκχόλμης το οποίο εξέδωσε το Ευρωπαϊκό Συμβούλιο τον Δεκέμβριο 2009. Το 
σχέδιο αυτό θα περιλαμβάνει μια γενική επισκόπηση όλων των προβλεπόμενων 
δράσεων στον τομέα της ελευθερίας, της ασφάλειας και της δικαιοσύνης.

Θα χαραχθούν πολλά νέα μέτρα πολιτικής της αρμοδιότητάς μου, τα οποία θα πρέπει 
να στηριχθούν από ειδικές νομοθετικές και μη νομοθετικές τεκµηριωµένες 
πρωτοβουλίες. Για να γίνει σωστή δουλειά πρέπει να αξιολογήσουμε αυτά που 
διαθέτουμε. Θα ήθελα να εξετάσω προσεκτικά τους οργανισμούς που ανήκουν στην 
αρμοδιότητά μου, ώστε να δω πώς λειτουργούν και εάν υπάρχει τρόπος να αυξηθεί η 
αποτελεσματικότητά τους και η συνεργασία μεταξύ τους. Προτού θεσπιστεί νέα 
νομοθεσία ή υποβληθούν προτάσεις πρέπει να γίνει μια εμπεριστατωμένη εκτίμηση 
του αντίκτυπου.

Για παράδειγμα, θέλω να αξιολογήσω την τρέχουσα νομοθεσία κατά της 
τρομοκρατίας και να δω πώς λειτουργεί όσον αφορά την αποτελεσματικότητα και την 
αναλογικότητα.
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Για την επίτευξη των βασικών στόχων που αναφέρονται στην τέταρτη ερώτηση 
προτίθεμαι να ενισχύσω τον ρόλο του Frontex, της Europol και της Cepol. Πιστεύω 
ακράδαντα ότι μπορούν να λειτουργήσουν αποτελεσματικότερα και πιο 
συντονισμένα. Σε λίγους μήνες θα υποβάλω προτάσεις για τον μελλοντικό ρόλο του 
FRONTEX.

Από κοινού με τα ενδιαφερόμενα κράτη μέλη, θα ήθελα επίσης να διευρύνω τον χώρο 
Σένγκεν. Παράλληλα, θέλω να απλουστευθούν οι διαδικασίες για τους συνοριακούς 
ελέγχους των υπηκόων τρίτων χωρών που εισέρχονται στον χώρο Σένγκεν και να 
υπάρχει επίσης ηλεκτρονικό αρχείο των προσώπων που εγκαταλείπουν τον χώρο 
αυτό. Σκοπεύω να υποβάλω πρόταση σχετικά με ένα σύστημα εισόδου-εξόδου και ένα 
πρόγραμμα καταχώρησης των ταξιδιωτών.

Γνωρίζω καλά το ενδιαφέρον του Κοινοβουλίου για την απλούστευση της έκδοσης 
θεωρήσεων για τις χώρες των Δυτικών Βαλκανίων. Έχω την πρόθεση να συνεργαστώ 
στενά με την Αλβανία και τη Βοσνία-Ερζεγοβίνη και να τις βοηθήσω να 
εκπληρώσουν τα ισχύοντα κριτήρια, ούτως ώστε να μπορέσουν και αυτές να φθάσουν 
στην ελευθέρωση του καθεστώτος των θεωρήσεων σε όχι πολύ μακρινό μέλλον.

Η ευρωπαϊκή στρατηγική εσωτερικής ασφάλειας θα μας βοηθήσει στην 
αποτελεσματικότερη καταπολέμηση του οργανωμένου εγκλήματος και της 
τρομοκρατίας. Συγκεκριμένα, προτίθεμαι να υποβάλω νέες προτάσεις σχετικά με την 
εμπορία ανθρώπων και τη σεξουαλική εκμετάλλευση των παιδιών με βάση τη 
Συνθήκη της Λισαβόνας.

Το 2010 θα υποβάλω προτάσεις σχετικά με τη νόμιμη μετανάστευση. Στον τομέα 
αυτόν πρέπει να ενοποιηθεί η υφιστάμενη νομοθεσία και να βελτιωθεί η συνοχή της. 
Πρέπει να επανεξετάσουμε τις νομοθεσίες για την επανένωση των οικογενειών. Η 
συζήτηση για το θέμα αυτό θα αρχίσει με τη δημοσίευση πράσινης βίβλου το 2010.

Για να έχουμε κοινή πολιτική νόμιμης μετανάστευσης πρέπει επίσης να έχουμε 
αποτελεσματική πολιτική απομάκρυνσης και επιστροφής για να ελέγχεται η παράνομη 
μετανάστευση. Πρέπει να δώσουμε ιδιαίτερη προσοχή στους ασυνόδευτους 
ανηλίκους. Προτίθεμαι να υποβάλω, το συντομότερο δυνατό, ένα σχέδιο δράσης 
σχετικά με το θέμα αυτό.

Τέλος θα δημιουργήσουμε μια ενιαία διαδικασία ασύλου και ένα ομοιόμορφο 
καθεστώς διεθνούς προστασίας. Σε αυτό το πλαίσιο η Ευρώπη θα διαφυλάξει τις 
κοινές αξίες της. Στόχος μου θα είναι η ταχεία έκδοση από τους συννομοθέτες των 
υπόλοιπων προτάσεων για το ενιαίο ευρωπαϊκό σύστημα ασύλου και για την 
εφαρμογή του. Στο πλαίσιο αυτό, οι λέξεις κλειδιά θα είναι η αλληλεγγύη και η 
κατανομή των βαρών.


